
Protokół Nr XXII/04 
z XXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 28 czerwca 2004 roku  

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 
 

 

W sesji na 21 radnych udział wzięło 18 radnych, czyli quorum wymagane 
w § 36 Statutu Gminy Koronowo. 
 
Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Radny Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa 
3. Sławomir Marszelski    Z-ca Burmistrza Koronowa 
4. Aleksandra Szyszka    Skarbnik Gminy 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy 
6. Maria Musiał     Kierownik Wydziału IPR UM 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM 
8. Teresa Karwecka    Kierownik MGOPS  
9. Ryszard Chrzanowski   Dyrektor ZGKiM w Koronowie 
10. Dariusz Grabas   Radca Prawny UM 
 
Porządek obrad XXII sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXII sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad XXII sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
7. Składanie interpelacji. 
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Wręczenie wyróżnień dla szkół za osiągnięte wyniki w turniejach i 

konkursach dla: Szkoły Podstawowej w Witoldowie, Gimnazjum we 



 2 

Wtelnie, Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim i Szkoły 
Podstawowej Nr 2 w Koronowie. 

10. Informacja z przygotowania Gminy do sezonu turystycznego i 
wypoczynku letniego dzieci i młodzieży. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. Mąkowarsko gm. 
Koronowo II etap. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2004 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXVI/491/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 27 marca 2002 r. 
w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w 
latach 2004-2006 projektu pn. „Hala Sportowo-Widowiskowa w 
Koronowie”. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim 
planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 2007. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 
Programu Ochrony Środowiska wraz z Planem Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Koronowo na lata 2004 -2007 z uwzględnieniem 
perspektywy na lata 2008 – 2011”. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
gminy Koronowo. 

18.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatnego przeniesienia 
własności gruntów Gminy Koronowo. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
nieruchomości na własność Gminy Koronowo położonych na terenie 
miasta Koronowa. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
stawek za zajęcie 1 m² pasa drogowego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego w mieście i gminie Koronowo. 
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24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady 
Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

25. Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie. 

26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
27. Zakończenie obrad XXII sesji. 

 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXII sesji. 
 
Obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk, który powitał wszystkich Radnych, przybyłych gości, 
Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, Skarbnika Gminy i 
Sekretarza Gminy. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. W sesji uczestniczyło 18 Radnych. Radni nieobecni, 
usprawiedliwieni: Danuta Mazur i Stanisław Gliszczyński. Radny nieobecny, 
nieusprawiedliwiony Michał Gmys. 
  
Listę obecności Radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad XXII sesji. 
 
Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i zapytał, kto wnosi uwagi do 
zaproponowanego porządku obrad. 
  
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak wniósł o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji dodatkowego punktu oznaczonego numerem 12a – 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poręczenia kredytu 
zaciągniętego przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 
Koronowie”.  
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk wniósł o wprowadzenie drugiego 
dodatkowego punktu do porządku obrad XXII sesji, oznaczonego 
numerem 11a – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
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pożyczki płatniczej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. 
Mąkowarsko gm. Koronowo II etap”. W/w poinformował, że pożyczka 
pokryta zostanie ze środków sapardowskich. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie po dodaniu dwóch 
dodatkowych punktów: 11a i 12a cały porządek obrad XXII sesji, który 
Radni przyjęli jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie był udostępniony Radnym 
do osobistego zapoznania się na stanowisku d/s Rady Miejskiej.   
W głosowaniu Radni 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” 
przyjęli bez uwag i zmian protokół z XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie między 
sesyjnym. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesyjnym przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak. Radni 
sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa przyjęli do wiadomości. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak poprosił Radnych o akceptację w sprawie 
przełożenia przedstawienia sprawozdania z wykonania uchwał Rady 
Miejskiej za ostatni kwartał na sesję sierpniową z uwagi na obszerność 
zagadnień i punktów porządku obrad XXII sesji. 
Radni zaakceptowali przełożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady 
na następną sesję. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację o interpelacjach 
złożonych przez Radnych i udzielonych odpowiedziach. 
 
Radni informację przyjęli do wiadomości. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
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Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Zofia Lorenc skierowała wnioski do Komendanta Komisariatu 
Policji w Koronowie o: 
1) zwrócenie szczególnej uwagi przez policjantów na motocyklistów 

poruszających się po drogach z nadmierną prędkością zagrażających 
bezpieczeństwu innych uczestników dróg, 

2) przeprowadzanie kontroli kąpielisk na terenie gminy. 
 
Radna Zofia Lorenc zapytała, czy będą udostępnione dzieciom i młodzieży 
boiska szkolne w czasie wakacji. 
 
Radny Maciej Makowski złożył wniosek o naprawienie balustrady 
(luźnej) na moście przy ul. Bydgoskiej w Koronowie. 
 
Radny Maciej Makowski zapytał: 
 
1) jak wygląda sprawa z budową lądowiska dla śmigłowca LPR? 
2) czy istnieje możliwość zamontowania lampy oświetleniowej w 

Pieczyskach na skrzyżowaniu przy Ośrodku Wypoczynkowym „Polonez”. 
 
Radny Jan Najdowski wnioskował: 
 

1. Jako członek Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, 
Gospodarki  Komunalnej i Przestrzennej Rady o przyspieszenie 
remontu ogrodzenia boiska sportowego i jego podwyższenie przy 
drodze krajowej nr 25 w Mąkowarsku ul. Osiedle Rybkowo. 
Nadmienił, że miesiąc temu doszło do wybicia piłką szyby 
samochodu osobowego poruszającego się po drodze.  Zdarzenie 
zakończyło się interwencją policji i mandatem. 

2. Zawieszenie flag: gminnej z herbem i unijnej przy pomniku bitwy z 
Krzyżakami. 

3. Umieszczenie na koszach do śmieci oprócz napisu „ZGKiM” również 
wyrazu „Dziękuję”. 
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4. Wymianę znaków drogowych w Koronowie na ul. Tucholskiej (przy 
bunkrze) i na ul. Modrzewiowej przy skrzyżowaniu z ul. 
Pomianowskiego. 

5. O oczyszczenie kanału ulgi od mostku przy ul. Bydgoskiej do mostu 
przy ul. Nakielskiej w Koronowie, który jest zbiorowiskiem butelek, 
szmat, plastikowych reklamówek i gęstej roślinności. 

 
Radny Jan Najdowski podziękował  w imieniu swoim i mieszkańców 
Lucimia i Mąkowarska Burmistrzowi Koronowa  za użyczenie równiarki, 
którą wyrównano drogi gminne w Lucimiu i Mąkowarsku. 
 
Radny Piotr Jagielski zapytał, jakie działania podejmuje Gmina 
zmierzające do zwiększenia gminnego zasobu mieszkaniowego. 
 
Radny Tomasz Poraziński zapytał: 
 
1) na jakim etapie są przygotowania zmierzające do ustawienia stojaków 

do rowerów na koronowskim rynku? 
2) dlaczego pomiędzy sesjami Rady nie odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki? 
 
Radny Józef Helmin zapytał, kiedy zostanie oznakowany Rezerwat 
Przyrody „Głusza”? 
 
Radny Alfons Malinowski odczytał protokół z posiedzenia Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 7 maja 2004 r., którego 
tematem było wykonanie uchwały Nr XXI/240/04 Rady Miejskiej w 
Koronowie z dnia 26 maja 2004 r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Bartkowskiej. 
Radni treść protokołu przyjęli do wiadomości. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że skargę przesłał do 
rozpatrzenia Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu. 
  
 Ad. 9. Wręczenie wyróżnień dla szkół za osiągnięte wyniki w 
turniejach i konkursach dla: Szkoły Podstawowej w Witoldowie, 
Gimnazjum we Wtelnie, Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim 
i Szkoły Podstawowej Nr 2 w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk, Burmistrz Koronowa Zygmunt 
Michalak i Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska wręczyli 
dyplomy: 
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1. Drużynie Szkoły Podstawowej w Witoldowie za zwycięstwo po raz 

trzeci z kolei w finale Ogólnopolskiego Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym, w kategorii szkół 
podstawowych, który odbył się w Sopocie. 

 
Skład drużyny: 
- Dawid Grefkiewicz, 
- Damian Ozimkowski, 
- Łukasz Piasecki. 
Opiekun drużyny P. Sławomir Różański. 
 

2. Drużynie Gimnazjum we Wtelnie za zajęcie V miejsca w tym samym 
turnieju, w kategorii gimnazjów. 

 
Skład drużyny: 
- Adrian Głowacki, 
- Damian Piasecki, 
- Kamil Wenderlich.  
Opiekun drużyny  P. Jerzy Polasik. 
 

3. Reprezentacji Szkoły Podstawowej Nr 2 w Koronowie za zajęcie w 
Łomży I miejsca w finale Ogólnopolskiego Turnieju 
Sprawnościowego Szkół Rodziny im. Jana Pawła II. 

 
Skład reprezentacji: 
- Estera Bogucka, 
- Monika Koszucka, 
- Roksana Szałkowska, 
- Magda Kiełpikowska, 
- Sandra Kiełpikowska, 
- Damian Szałkowski, 
- Jakub Mrozik, 
- Łukasz Szkarapata, 
- Kamil Karbowski, 
- Łukasz Malich, 

Opiekun reprezentacji P. Wioleta Skowrońska. 
 
4. Zespołowi reprezentującemu Gimnazjum w Wierzchucinie 

Królewskim za zajęcie II miejsca w finale Ogólnopolskiej Szkolnej 
Giełdy Turystycznej "PRZYGODA", który odbył się  w Szczecinie. 
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Skład reprezentacji: 
- Małgorzata Makowska, 
- Martyna Nawrocka, 
- Kamila Nowacka, 
- Malina Wrotkowska, 
- Mateusz Bloch. 
Opiekun reprezentacji P. Sabina Marszelska. 

 
Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim i Szkoła Podstawowa Nr 2 w 
Koronowie zostali wyróżnieni nagrodami zespołowymi w postaci 
cyfrowych aparatów fotograficznych.  
 
Uczniowie z Witoldowa i Wtelna otrzymali nagrody indywidualne. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Wierzchucinie Królewski Andrzej Pałka wręczył 
podziękowanie: Przewodniczącemu Rady Miejskiej, Burmistrzowi 
Koronowa, Kierownikowi Wydziału Oświaty, Dyrektorowi Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury, Dyrektorowi Zespołu Szkół we Wtelnie oraz 
Prezesowi Stowarzyszenia „Szczęśliwa Dolina” za pomoc w 
przygotowaniach i umożliwieniu uczestniczenia w Ogólnopolskiej Szkolnej 
Giełdzie Turystycznej „Przygoda” w Szczecinie.  
 
Przedstawiciele Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim zaprezentowali 
fragment prezentacji, którą przedstawili podczas Ogólnopolskiej Szkolnej 
Giełdy Turystycznej „Przygoda” w Szczecinie. 

 
Ad. 10. Informacja z przygotowania Gminy do sezonu 
turystycznego i wypoczynku letniego dzieci i młodzieży. 
 
Informację z przygotowania Gminy Koronowo do sezonu turystycznego 
przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak. 
Informację na piśmie dołączono do protokołu. 
 
Informację na temat zorganizowanego wypoczynku letniego dzieci i 
młodzieży przedstawiła Kierownik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w 
Koronowie Janina Zakrzewska. 
Informację na piśmie dołączono do protokołu. 
 
Radny Maciej Makowski nawiązując do informacji przedstawionej przez 
Burmistrza Koronowa stwierdził, że to co zrobiono w sprawie 
przygotowania Gminy do sezonu turystycznego nie stanowi nawet 
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minimum: tablica z informacją „Koronowo wita” zamalowana jest spreyem, 
brak ścieżki rowerowej, na rynku brak stojaków do rowerów, Brda 
zabrudzona śmieciami, w Grabinie stoją wycięte wielkie pnie, Młyn 
Diabelski – przewrócone koło, jest to własność prywatna, ale ktoś to 
winien naprawić, wstyd zaprosić kogoś i oprowadzić dookoła Synagogi, 
psy biegają i zanieczyszczają trawniki, na Pieczyskach nie ma ani jednej 
ławki, plaża na Pieczyskach zarośnięta trawą, nieoświetlona. Jeżeli naszą 
dewizą ma być turystyka i szansą rozwoju Gminy, to przykro bardzo, ale 
my się cofamy, nie robimy nic w kierunku turystyki stwierdził Radny Maciej 
Makowski. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zaproponował, aby na uwagi Radnego 
Macieja Makowskiego Burmistrz Koronowa odpowiedział w punkcie 26 - 
Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
Radni nie wnieśli uwag do propozycji Przewodniczącego Rady. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej 
w m. Mąkowarsko gm. Koronowo II etap. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Uchwała Nr XXII/242/04 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. 
Mąkowarsko gm. Koronowo II etap podjęta została jednogłośnie 
18 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu. 
 
Ad. 11a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki płatniczej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę 
kanalizacji sanitarnej w m. Mąkowarsko gm. Koronowo II etap.  
  
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag. 
 
Uchwała Nr XXII/243/04 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
płatniczej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej 
w m. Mąkowarsko gm. Koronowo II etap podjęta została 
jednogłośnie 18 głosami „za”.  
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
  
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2004 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Dyskutantów brak. 
 
Uchwała Nr XXII/244/04 zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/200/04 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2004 rok podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu. 
 
Ad. 12a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poręczenia 
kredytu zaciągniętego przez Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady zadał pytanie, kto wnosi zapytania do projektu 
uchwały? 
Radni otrzymali inny tekst projektu uchwały różniący się od tego, który 
odczytano stwierdził Radny Kazimierz Szewczyk. 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka poinformowała, że w tekście projektu 
uchwały przekazanego Radnym w punkcie 1 należy po wyrazie 
„poręczenia” dopisać „kredytu zaciągniętego przez Samodzielny Publiczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej w Koronowie”. 
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Głosować będziemy ten projekt uchwały, który został odczytany 
poinformował Przewodniczący Rady Grzegorz Myk. 
 
Uchwała Nr XXII/245/04 w sprawie poręczenia kredytu 
zaciągniętego przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej w Koronowie podjęta została jednogłośnie 18 
głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr XXXVI/491/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 27 
marca 2002 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Uchwała Nr XXII/246/04 zmieniająca Uchwałę 
Nr XXXVI/491/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 27 
marca 2002 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych podjęta 
została 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w latach 2004-2006 projektu pn. „Hala Sportowo-
Widowiskowa w Koronowie”. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
 
Radny Piotr Jagielski zapytał -  „Żeby otrzymać kredyt z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego trzeba spełnić pewne kryterium 
dochodowości, jaki dochód musi przynosić hala rocznie? Do jakiego pułapu 
procentowego wzrostu zadłużenia gminy byśmy musieli zwrócić środki z 
refundacji uzyskane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak odpowiedział, że wniosek o 
dofinansowanie budowy hali dość obszernie został uzasadniony. Wskazano 
w nim, co Gmina poprzez realizację tej inwestycji zamierza osiągnąć: w 
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kwestii dotyczącej poprawy sytuacji w bezrobociu, uatrakcyjnieniu naszego 
regionu, poprawy bazy rekreacyjnej i sportowej, również bazy dla 
rehabilitacji. Nie prowadzi się rozrachunku, nie udowadnia się ile zysku 
przyniesie hala. W „opisówce” wniosku podano, że w przypadku, kiedy 
trzeba będzie sfinansować koszty eksploatacji to Gmina jest w stanie to 
ponieść. Jeśli chodzi o możliwość wycofania się w chwili rozpoczęcia 
inwestycji, czy podjęcia kredytu a możliwością nie otrzymania refundacji. 
Nie zakłada się takiej możliwości, jeśli wniosek zatwierdzony jest przez 
Panel Ekspertów, przez Komitet Sterujący i przez Zarząd Województwa po 
kilkakrotnych poprawkach na życzenie i dokładnych analizach. Burmistrz 
Michalak stwierdził, że inwestycja ta nie jest możliwa do realizacji z 
własnych środków Gminy, ponieważ nie jest stać Gminy na realizację w 
100 % budować halę. 
W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych. 
Uchwała Nr XXII/247/04 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
latach 2004-2006 projektu pn. „Hala Sportowo-Widowiskowa w 
Koronowie” podjęta została 15 głosami „za”, przy 3 głosach 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
wieloletnim planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 
– 2007. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli zapytań i uwag do projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych. 
Uchwała Nr XXII/248/04 w sprawie zmian w wieloletnim planie 
inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 podjęta 
została jednogłośnie 18 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Ochrony Środowiska wraz z Planem 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Koronowo na lata 2004 - 2007 
z uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 – 2011”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wniósł o nie czytanie załączników 
projektu uchwały z uwagi na obszerność tekstową załączników, którą 
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Radni otrzymali na płytach CD przed sesją. Radni mieli również możliwość 
uczestniczenia w prezentacji Programu w dniu 18 czerwca 2004 r. 
 
Wniosek przeszedł 14 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących”. 
 
Projekt uchwały bez załączników odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący obradom sesji zapytał, kto wnosi zapytania, względnie 
uwagi do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań. 
 
Uchwała Nr XXII/249/04 w sprawie przyjęcia „Gminnego 
Programu Ochrony Środowiska wraz z Planem Gospodarki 
Odpadami dla Gminy Koronowo na lata 2004 - 2007 z 
uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 – 2011” podjęta 
została 16 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi zapytania do 
projektu uchwały? 
Czy zasady nie mogłyby stanowić załącznika? zapytał Radny Kazimierz 
Szewczyk. 
Radca prawny Dariusz Grabas odpowiedział, że to kwestia zastosowania 
techniki legislacyjnej. 
Radny Wojciech Radgowski poinformował, że projekt uchwały był 
omawiany i analizowany na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Uchwała Nr XXII/250/04 w sprawie ustalenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy Koronowo podjęta została 15 głosami „za”, przy 3 
głosach „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
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Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Koronowie. 
 
Projekt Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Koronowie odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Obrady sesji opuściła Radna Zofia Lorenc. Na sali obrad obecnych 17 
Radnych. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi lub zapytania 
do projektu uchwały? 
Radny Kazimierz Szewczyk poinformował, że Komisja Statutowa 
przeanalizowała projekt statutu i w imieniu Komisji wniósł o  wykreślenie 
w projekcie Statutu w § 4 po wyrazie „podłużną” wyrażenia „o treści 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej ul. Pomianowskiego 1 86-010 
Koronowo” i dopisanie „z nazwą i adresem”. 
Paragraf 4 otrzymałby brzmienie po zmianie „Ośrodek posługuje się 
pieczęcią podłużną z nazwą i adresem”. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 17 głosami „za”. W głosowaniu nie brała 
udziału nieobecna Radna Zofia Lorenc. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Radny Wojciech Radgowski poinformował, że projekt Statutu był 
omawiany i analizowany na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
Statutu. 
 
W głosowaniu wzięło udział 17 Radnych. Nadal nieobecna Radna Zofia 
Lorenc. 
 
Uchwała Nr XXII/251/04 w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko 
- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie podjęta 
została jednogłośnie 17 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały? 
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Radny Kazimierz Szewczyk zapytał skąd w projekcie uchwały znalazł się 
wyraz „następującą”? 
Przewodniczący Rady zapytał Radnego Szewczyka, czy wnosi o 
wykreślenie tego wyrażenia? 
Nie wnoszę odpowiedział Radny Kazimierz Szewczyk. 
 
W głosowaniu wzięło udział 17 Radnych. Nadal nieobecna Radna Zofia 
Lorenc. 
 
Uchwała Nr XXII/252/04 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 17 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatnego 
przeniesienia własności gruntów Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. 
W głosowaniu wzięło udział 17 Radnych. Nadal nieobecna Radna Zofia 
Lorenc. 
 
Uchwała Nr XXII/253/04 w sprawie odpłatnego przeniesienia 
własności gruntów Gminy Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 17 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia nieruchomości na własność Gminy Koronowo 
położonych na terenie miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Na salę obrad wróciła Radna Zofia Lorenc. W sesji uczestniczy 18 
Radnych. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
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Uchwała Nr XXII/254/04 w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
nieruchomości na własność Gminy Koronowo położonych na 
terenie miasta Koronowa podjęta została jednogłośnie 18 
głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawek za zajęcie 1 m² pasa drogowego. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto ma uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Uchwała Nr XXII/255/04 w sprawie ustalenia wysokości stawek 
za zajęcie 1 m² pasa drogowego podjęta została jednogłośnie 18 
głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego w mieście i gminie 
Koronowo. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wniósł o nie czytanie przepisów 
szczegółowych projektu uchwały. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Projekt uchwały bez przepisów szczegółowych odczytał Radny Józef 
Helmin. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto ma pytania względnie uwagi do projektu 
uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag i pytań. 
 
Uchwała Nr XXII/256/04 w sprawie miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego w mieście i gminie Koronowo 
podjęta została jednogłośnie18 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwał Rady Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do 
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sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Uchwała Nr XXII/257/04 w sprawie uchylenia uchwał Rady 
Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego podjęta 
została jednogłośnie 18 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 25. Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów, Budżetu, 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów Budżetu, Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił 
Przewodniczący Komisji, Radny Tomasz Gordon. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości bez uwag. 
Sprawozdanie na piśmie dołączono do protokołu. 
 
Ad. 26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak udzielił odpowiedzi na część 
wniosków i zapytań Radnych: 
  

1. Wszystkie boiska na czas wakacji będą udostępnione dzieciom i 
młodzieży. W przypadku, gdy wystąpią w tym zakresie jakieś 
problemy Burmistrz poprosił o informację. 

 
2. Ogrodzenie boiska w Mąkowarku - Rybkowie w okresie tegorocznych 

wakacji zostanie naprawione.  
 
3. Urząd jest w posiadaniu stanowiska Rady Ochrony Pamięci, Walk i 

Męczeństwa w Warszawie, która nie zaleca zawieszać w miejscach 
pamięci innych flag jak biało-czerwone.  

 



 18 

4. W najbliższym czasie przy pomocy Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej odnowione zostaną znaki drogowe na ulicach: 
Tucholskiej i Modrzewiowej w Koronowie. 

 
5. Burmistrz Michalak uznał za zasadne umieszczenie napisu „Dziękuję” 

na koszach od śmieci i poinformował, że zostanie to wykonane. 
 
6. Okresowo dokonywane jest czyszczenia Brdy. Wykonuje to 

Ochotnicza Straż Pożarna i Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej. Co zrobić jak młodzież i dorośli po wypiciu napojów 
czy piwa wyrzucają plastikowe butelki i puszki do Brdy?, aby 
zachować czystość co dwa, trzy dni trzeba byłoby zbierać te 
opakowania. 

 
Przy śluzie roślinność porosła rzekę dość bujnie, wiatr niesie butelki 
plastikowe i inne nieczystości, które zatrzymują się na tej roślinności. 
Spłukiwanie Brdy w tym przypadku nie pomaga. Trzeba byłoby 
pomyśleć, co z tym zrobić powiedział Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak ustosunkował się do uwag 
zgłoszonych przez Radnego Macieja Makowskiego w punkcie 10 
porządku obrad XXII sesji. 

 
Poinformował, że zdaje sobie sprawę z uwag skierowanych na 
dzisiejszej sesji przez Pana Radnego Macieja Makowskiego. Prawdą 
jest, że w niektórych miejscach jest bałagan, jeśli jest to obiekt 
prywatny, to trudno jest nam do takiego obiektu wchodzić, możemy 
tylko zwracać uwagę. Postara się w rażących przypadkach, aby zespoły 
kontrolujące czystość na terenie Gminy zwracały na tego typy 
przypadki uwagę. 
Myśli o tym, aby plażę w Pieczyskach oświetlić i zorganizować tam 
oświetlenie z prawdziwego zdarzenia. Myśli również o przygotowaniu 
programu i projektu, aby plaża w Pieczyskach prezentowała się tak, jak 
ta druga część w Romanowie. Na to jednak potrzebne są środki 
finansowe, szukamy ich, własnych w budżecie nie ma. Można by 
odstąpić od większych inwestycji i realizować w Gminie zadania 
mniejsze. Wówczas oddźwięk społeczny byłby większy. 
Postara się w najbliższym czasie, aby zostały usunięte zarośla na plaży 
w Pieczyskach jak i zostały odświeżone tablice informacyjne 
zamalowane spreyem. 
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Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk udzielił następujących odpowiedzi 
na zapytania i wnioski Radnych: 

 
1. Naprawę balustrady na moście przy ul. Bydgoskiej przyjmuje się do 

realizacji. 
 
2. Oświetlenie Pieczysk zostało wykonane zgodnie z uproszczoną 

dokumentacją. Zgodnie z umową do prac firma winna przystąpić z 
dniem 1 lipca br. W związku rozpoczynającym się sezonem 
turystycznym poproszono zakład energetyczny o wcześniejsze 
rozpoczęcie prac. Na ul. Warszawskich zamontowane były cztery 
punkty świetlne, na dzień dzisiejszy jest ich osiem. Doszły również 
dwa punkty świetlne zamontowane na przeciwko Ośrodka 
Wypoczynkowego „Polonez”. Co do samych rozwiązań technicznych, 
to przygotowywał zakład energetyczny czyli fachowcy. 
Rozmieszczenie punktów świetlnych uzależnione było o ilości słupów, 
bo zgodnie z założeniami lampy zawieszano tam, gdzie stały słupki. 
Umieszczenie dwóch lamp na słupie na skrzyżowaniu ul. 
Warszawskich z pasażem do Ośrodka Wojskowego jest dobrym 
rozwiązaniem. 

 
Radny Maciej Makowski poinformował, że te dwie lampy nie są w tym 
miejscu, o którym mówi Pan Burmistrz, lecz jest to miejsce w którym 
kończy się pieszo - jezdnia. 
 
Przyjrzymy się, przyjmujemy wniosek Pana Radnego Makowskiego do 
realizacji powiedział Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk. 
 
Z-ca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski udzielił następujących 
odpowiedzi na wnioski i zapytania Radnych: 
 

1. Analiza przybliżona stanu posiadania gminnego zasobu 
mieszkaniowego sprzed 2 lat dowodzi, że gmina posiadała 1.060 
mieszkań o powierzchni 43 tyś. m². Minęły dwa lata, przejęto 
kolejne obiekty i mimo sprzedaży mieszkań w tej chwili Gmina 
posiada ponad 1.100 mieszkań o powierzchni 46 tyś. m². Ponadto 
prowadzono adaptacje lokali będących lokalami użytkowymi. W 
ubiegłym roku wykonano dwie adaptacje przy ul. Tucholskiej 39, 
dwie postępujące adaptacje przy ul. Szosa Kotomierska, wcześniej 
zaadaptowano  budynek byłego browaru,  przy ul. Wodnej, przy ul. 
Bydgoskiej. W ubiegłym roku ZGKiM ze środków pochodzących z 
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odpisów ze sprzedaży mieszkań przygotował dwa mieszkaniu w 
budynku byłej szkoły w Lucimiu. Zaadaptowano pomieszczenie 
strychowe  w Nowym Dworze dla pogorzelców. W roku bieżącym 
dokonano przydziału jednego mieszkania w budynku b. szkoły w 
Hucie. Koncepcję całościową dotyczącą obiektu w Hucie miał 
przygotować P. Bazylczyk, który niedawno zmarł. Dokończenie prac 
zleci się innej osobie. Co do adaptacji pozostało jeszcze Wtelno. 
Okazją do dalszych działań będzie zmiana uchwały Rady Miejskiej 
w Koronowie z 2002 roku w sprawie programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo na lata 2003 – 2007. Do 
prac nad zmianą tej uchwały planuje się przystąpić jesienią br. 
 

1. W miesiącu grudniu 2003 roku Wojewoda zarządzeniem utworzył 
Rezerwat Przyrody „Głusza”. Utworzenie Rezerwatu to jedna 
kwestia, natomiast strona formalna i organizacyjna to są zupełnie 
inne działania. Z rozmowy przeprowadzonej z Wojewódzkim 
Konserwatorem Przyrody wynika, iż nie jest jeszcze gotowy dla 
tego rezerwatu plan ochrony. Zapewnił, że do wykonania tego się 
zabiorą. Rozmawiano ponadto o oznaczeniu granic rezerwatu za 
pomocą tabliczek. Wojewódzki Konserwator Przyrody zobowiązał 
się te zadania wykonać.  
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski zobowiązał się wystąpić z 
pismem do Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody o rychłe 
wyznaczenie terenu rezerwatu. 

 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak odpowiedział na zapytanie 
Radnego Macieja Makowskiego dot. lądowiska w Koronowie. 
 
Na dzień dzisiejszy dokumentacja dot. utworzenia lądowiska jest na 
ukończeniu, decyzja o warunkach zabudowy również, są środki na 
wykonanie zaplanowane w budżecie. Wykonawcą będzie Zakład 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie. Lądowisko do 
następnej sesji będzie wykonane.  
 
Radny Tomasz Poraziński zapytał czy w sprawie lokalizacji lądowiska jest 
opinia OKSM-u? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak odpowiedział, że nie występował 
o wydanie opinii do OKSM-u. Z lądowiska będzie korzystać się średnio 
raz w miesiącu, teren jest integralną częścią pogotowia ratunkowego. 
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Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski dodał, że jeżeli jest to kwestia 
ratowania życia ludzkiego, czy zdrowia to ten hałas trzech lądowań 
helikoptera mieszkańcy wybaczą.   
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował Radnego Tomasza 
Porazińskiego, że wystosuje pismo do Przewodniczącego Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady o przedłożenie informacji, 
dlaczego w okresie między sesjami Rady nie zorganizował posiedzenia 
Komisji.  
  

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, czy wszyscy Radni otrzymali 
odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Ad. 27. Zakończenie obrad XXII sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady   
Grzegorz Myk zakończył obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
 Sesja trwała od godziny 10.oo do godziny 14.3o. 
 
 Koronowo, dnia 16 lipca 2004 r. 
 
 Protokół sporządziła 
 
     Adela Rojek 
 
 
 
 
 

 
 


